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WORKSHOP FELKÉRŐ MINTAPÉLDÁNY 

 

Név, titulus, 

Intézmény/szervezet 

Cím 

Kaposvár 2007. november 16. 

Tárgy: Felkérés a Kaposvár Megyei Jogú Város Integrált Városfejlesztési Stratégia 
készítésében való közreműködésre 

 

Tisztelt Uram vagy Asszonyom!! 

Kaposvár Megyei jogú Város Polgármesteri Hivatalának Pályázati Igazgatósága ezúton 
szeretné felkérni Önt, hogy vegyen részt a most induló Kaposvár Integrált 
Városfejlesztési Stratégia (IVS), szervezett kerekasztal beszélgetéseinek folyamatába, 
melyet az Ecorys Magyarország Kft. Tanácsadói és várostervezői moderálnak. 

Célunk az, hogy a Regionális Operatív Programok forrásaira beadandó pályázatok 
előfeltételül készítendő IVS, amely a város önkormányzati és a magánfejlesztési 
projektjeit, a jövővel kapcsolatos elképzeléseket számba veszi és összehangolja, tényleg 
a valóságra és a magánszféra birtokában lévő releváns információkra támaszkodó 
legyen. 

A kerekasztal beszélgetéseket Tematikus Csoportokra bontjuk, melyekbe a város 
életének, meghatározó személyeit és szereplőit hívjuk meg, hogy közvetlenül a 
véleményformálókkal tudjunk együttműködni. Az IVS fejezeteinek készítésével 
párhuzamosan Kaposvár fejlesztési területeinek lehatárolását és a célzott funkciók 
meghatározását a Tematikus Csapatokkal együtt alakítjuk ki. A következő Tematikus 
Csoportokat alakítjuk ki: 

• TUDÁS: a város tudományos életének vezetői - formálói szellemi vezetői, 
egyetemi vezetők, kamarai elnökök, intézetek képviselői 

• GAZDASÁG: a város gazdasági életét meghatározó vállalkozók, nagyobb 
gazdasági társaságok, konzorciumok és multinacionális cégek képviselői 

• INGATLAN: ingatlanfejlesztői társaságok, banki szféra képviselői, 
ingatlankereskedők 

• CIVILEK: városról – városlakókért tenni karó civil szervezetek 
• HIVATAL: hivatal releváns információval rendelkező osztályai, azon szakági 

lehetőségek alternatívák felmérése céljából, amelyek nem képezik részét a 
„hivatalos” terveknek 

A partnerségi modell során a Hivatal és a tanácsadók folyamatos kapcsolatot építenek ki 
a Tematikus Csoportokkal, felmérik igényeiket és városfejlesztés számára fontosnak 
ítélhető fejlesztési terveiket, kikéri véleményüket, és visszacsatolásként tájékoztatja 
őket.  

A „beleszólás” jogán evvel párhuzamosan kialakul a városvezetés – hivatal és a 
magánszféra közötti párbeszéd, amely megalapozza a későbbi városfejlesztési 
folyamatok legitimitását is, illetve megmutatja a működés modelljét, már az IVS alkotás 
közben is. 

 

Üdvözlettel: 

Sári László 

Pályázati Igazgató 
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WORKSHOPOKON RÉSZTVEVŐK: 

A workshopokra meghívott szakértői csoportok összetétele: 

 

WORKSHOP 

 

TUDÁS / ELME 

Kaposvári Egyetem tudományos dékánhelyettes 

Kaposvári Egyetem Ökonómiai Intézet 

Somogyi Kereskedelmi és Iparkamra  

Műszaki és Természettudományi Egyesületek Szövetsége 

Kaposi Mór Oktató Kórház Főigazgató 

Építész Kamara 

Mérnök Kamara 

Somogyterv 97 Kft. 

Magyar Urbanisztikai Társaság Somogy megyei Szervezete 

Könyvtár 

Színház 

Múzeum 

Táncsics gimnázium 

Egészségügyi Főiskola 

Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség 

 

GAZDASÁG 

Magyar Befektetési és Kereskedelemfejlesztési Kht. - Kaposvári Iroda 

Kaposvári Városgazdálkodási Zrt. 

Kaposvári Önkormányzati Vagyonkezelő és Szolgáltató Zrt. 

Kaposvári Tömegközlekedési Zrt. 

Klima-Vill Zrt. 

Magyar Cukor Zrt. 

Városi Sportcsarnok és Létesítményei 

Videoton Holding Rt. Elektro-Plast Vállalat 

Fino-Food Kft. 

Hotel Kapos  

Kometa 99 Kft.  

Betonút Szolgáltató és Építő Zrt. Kaposvári Főmérnökség 
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Kaposvári Villamossági Gyár Kft. 

Strabag Zrt. Dél-dunántúli Igazgatóság; Kaposvári Főépítészet 

Kaposvári Nyomda Kft. 

Első Magyar Cukor Manufaktúra Kft. 

Privát Hús Kft. 

Kaposplast Kft. 

BauMix Építőipari és Kereskedelmi Kft ,  

Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési Zrt. 

 

CIVILEK 

Zöldszem Környezetvédelmi Egyesület a Fenntarthatóságért 

Tudományos Életért Közalapítvány 

Somogyért Egyesület 

Somogy megyei és Kaposvár városi Fogyasztóvédelmi Egyesület 

Panellakók Érdekvédelmi Közössége Egyesület 

Dél-Dunántúli Hátrányos Helyzetű Családokért Egyesület 

Magyar Gyermek- és Ifjúságvédelmi Szövetség 

Művelt szakemberekért alapítvány 

Kaposvárért Közalapítvány 

 

 

HIVATALI SZAKÁGAK 

Főépítészi Iroda 

Műszaki Igazgatóság 

Vagyongazdálkodási Igazgatóság 

Városgondnokság 

Népjóléti Igazgatóság 

Gazdasági Igazgatóság 

 

BANK ÉS INGATLAN SZEKTOR 

OTP Bank Nyrt. 

CIB Bank Zrt. 

Erste Bank Zrt. 

Magyarországi Volksbank Zrt.  

Budapest Bank Rt. 

Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
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ingatlanfejlesztők, projektgazdák, ingatlankereskedők 

Kalmár Kft. 

Építőipari szövetkezet 

Tér és Forma Kft. 

Otthon Centrum Kft. 

Génius 99 kft. 

BA-S-HA Kft. 

Sevax Kft. 

Boldizsár Bt. 

Ark-Ing Kft. 

 

TERVEZŐI IRODÁK 

Virányi Építész Stúdió Kft. 

Dél-Dunántúli Állami Főépítészi Iroda 

Dél-Dunántúli Állami Főépítészi Iroda 

Arkers Építészeti és Kereskedelmi kft. 

Stadler építész iroda 

KAMPIS Épitésziroda Kft. 

Dr. Fazekas Sándorné 

Dr. Schiller Mária 

Boa Árpád 

Kulturális Örökségvédelmi Hivatal 
 Czeglédiné Lenardy Henrietta 

Marton Ákos 

Gáts András 
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WORKSHOP JELENLÉTI ÍVEK 
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MEGJELENT ÚJSÁGCIKKEK 
 

www.kapos.hu 

 

Fejlesztési stratégia 

 

2008.03.26. 01:24 

Kaposvár fejlesztési stratégiáját is megvitatta az érdekegyeztető fórum mai ülésén. Ezekre azért volt szükség, 
hogy a megyeszékhely minél több uniós pénzt tudjon nyerni a város fejlesztésére. 2013-ig ugyanis A Regionális 
Operatív Programból Kaposvár és Szekszárd kiemelt támogatáshoz, összesen 6 milliárd forinthoz juthat. A 
beruházás előnye, hogy egymásra épülő fejlesztéseket tervez. Ezért pontosan felmérték a városrészek 
lehetőségeit, igényeit, problémáit is.  
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www.kapos.hu 

 

Városépítés  

 

2008.03.10. 23:47 

Soha nem látott városfejlesztés kezdődhet jövőre Kaposváron. Több milliárd forint uniós forrásra 
pályázott az önkormányzat. Befejeződne a belváros és a fürdő felújítása, de tervezik egy 
szabadidőközpont és egy kalandpark kialakítását is. Azért ilyen fejlesztésekre pályázott a város, 
mert most ezeket támogatja az unió.  

 

2009-től újabb nagy felújítási program indul. Bővül a sétálóövezetek területe, a Noszlopy utca és az Ady utca is 

díszburkolatot kap. És itt már decemberre elkészül egy bevásárlóközpont és egy társasház.  

- A megvalósulás esetén 24 lakást építenek és egy üzletsort - magyarázta Kovács Zsolt az ingatlan tulajdonosa. - 

A majdani stop shop bejárata lenne a sétáló utca felől. 

A Kapos Hotelt is felújítják. A tulajdonos négycsillagos szállóvá alakítja. A Noszlopy utcában négy szökőkútból álló 

alkotás is helyet kap. A felújítás érinti a belváros épületeit és a régi Szivárvány mozit is. A mozi régi pompájában 

lesz éke Kaposvárnak. Ugyanakkor bővítése után a város meghatározó kulturális központjává is válik. Zenei és 

színpadi rendezvényeknek ad helyet.  

A munkák 2,5 milliárd forintból, uniós támogatással valósulnának meg. A beruházásra már pályázott a város. Ezt 

a Kapos Televízió múlt heti fórumában jelentette be Szita Károly. Itt beszélt a termálfürdő gyógyfürdővé 

alakításáról is. 

- Részben beutalóval, részben megtartva azokat a funkciókat, ami a gyógyászaton túl a szórakozást is jelenti, 

több mint 2 milliárd forintból felújítjuk - hangsúlyozta Kaposvár polgármestere. 

Ezen kívül a Cseri park területén csaknem 2 milliárd forint értékű kalandparkot hoznak létre. A Nostra épületében 

pedig 1,5 milliárd forntból egy ifjúsági szabadidő központot alakítanak ki. Megújul a piac is, a Desedán pedig 

látogatóközpont épül. Ha nyer a város a pályázatokon, a munkák 2010-ig befejeződnek.  
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www.kapos.hu 

 

Másfél milliárd forintos bérlakásépítés Kaposváron 

 

2008.02.26. 17:26 

Több mint öt év után újra épít bérlakásokat a kaposvári önkormányzat - jelentette be mai 
sajtótájékoztatóján Szita Károly polgármester. A város utoljára 2001-2002-ben tudott a 
rászorulóknak ebben a formában segíteni, akkoriban az állam még támogatta a beruházásokat. 
Kaposvár most úgy döntött: 2010-ig saját erejéből másfél milliárd forintot fordít csaknem 120 
lakást megépítésére. A somogyi megyeszékhely lakáspolitikája ugyanakkor új elemekkel is 
színesedik: a város kamatmentes kölcsönt nyújt építeni vagy vásárolni szándékozó fiataloknak. 
Helyben dolgozó és letelepedni vágyó szakemberek pedig 2008-tól 1 forintért juthatnak hozzá 
összközművesített telekhez.  

 

 
Mint a régi szép időkben... 

- Öt éve nem épített Kaposvár önkormányzati bérlakásokat, noha igény volna azokra - kezdte sajtótájékoztatóját 

Szita Károly. Jelenleg több mint 100 olyan jelentkezőről tud a város, akiknek lakásproblémája mihamarabbi 

megoldást kíván. 

- Kaposvár nem ért egyet azzal a kormányzati politikával, amely az országot recesszióba taszítja, ezért kaposvári 

vállalkozók bevonásával csaknem 120 lakást építtet meg a következő 3 évben - mondta a polgármester. A város 

másfél milliárd forintos kamattámogatott infrastruktúrafejlesztési hitelt vett fel, ebből finanszírozza a négy 

különböző helyszínen megvalósuló beruházás költségeit. 

A Széchenyi Terv keretében támogatta utoljára az állam a bérlakásépítéseket, akkoriban Kaposváron 280 lakás 

épült. Az azóta eltelt időszakban viszont országosan megtorpant a program. Ma Kaposváron a lakásállomány 4 

százalékát teszik ki az önkormányzati bérlakások, ez az arány megfelel az országos átlagnak. Az önkormányzat 

viszont azt a célt tűzte ki, hogy megduplázza a hányadot. 

2008-ban is 20 millió forint összértékben nyújt a város kamatmentes kölcsönt fiataloknak. A törlesztést 3 év 

türelmi idő után kell elkezdeni. 

2007-ben a kisgáti városrészben 1 forintos áron juthattak lakásokhoz a Kaposváron letelepedő szakemberek. A 

népszerű programot idén továbbfejlesztette a város: ugyancsak 1 forintért immáron összközműves telkeket ad 

tulajdonba a toponári Mikes Kelemen utcában. 

Új kezdeményezésként 10 lakás kiviteli teveinek elkészítése után pályázatot írt ki az önkormányzat helyi 

vállalkozóknak. Az ily módon megépülő lakásokat a telekár és egyéb járulékos költségek levonásával adja el 

fiataloknak Kaposvár. 

Természetesen 2008-ban is folytatódik a panelprogram. Az idei év nagy horderejű döntése, hogy az 

önkormányzat tulajdonában lévő 330 lakásos Sávházra is benyújtja a város a pályázatot, ennek 

elnyerése esetén Kaposvár a költségek kétharmadát állja. Az 500 millió forintos beruházás 

keretében megújulna az épület teljes homlokzata, kicserélnék a nyílászárókat, és rendbe tennék a 

belső folyosókat is. 
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www.kapos.hu 

 

Vendégcsalogató Kaposvár  

 

2007.10.31. 19:59 

Duplájára nőhet az idegenforgalom Kaposváron, ha az elkövetkezendő három évben megépülnek a 
város tervezett nagy beruházásai. A Cseri kalandpark, a Nostra ifjúsági centrum, vagy a gyógyfürdő 
felújítása egyaránt ezt segíti majd elő. A szakemberek abban egyetértenek: egy magas színvonalú, 
sok férőhelyes hotelre is szükség lenne. Hiszen a városban folymatosan nő a turisták száma, de 
kevesen maradnak több napra. 

 

A Festők Városa kulturális fesztivál és nemzetközi lovasversenyek vonzották a legtöbb érdeklődőt idén. Az elmúlt 

években azonban folyamatosan emelkedett a látogatók száma. Csaknem 40 ezer turista érkezett ide idén. 

Sárdi Péter, vagyongazdálkodási igazgató:  

-Folytatódott az a trend, hogy a belföldi turizmus erősödött és külföldi csökken. Rendkívül sok városlátogatónk 

volt. Ezek a látogatások sajnos egynaposak és látjuk, tapasztaljuk, hogy a városlátogatóknál is és az egyéb 

rendezvényeknél is hiányzik a jó minőségű, nagy befogadóképességű szálloda.  

A Kapos Hotel a jövőbeni tervek szerint megszépülne. A Jókai ligetben pedig egy 4 csillagos szállodát építenének. 

Ez ügyben a beruházókkal már a tárgyal a város.  

Átlagosan 2 napot töltenek itt a turisták. Ez jellemző az egész régióra. A sok jó program segítene itt tartani a 

vendégeket. A most tervezett 12 milliárdos városfejlesztés keretében több ilyent is megvalósítanának. A Cseri 

játszó és kalandpark 1, 7 milliárd forintba kerül majd. A tervek szerint naponta 5-600 vendéget is tudnak fogadni, 

ha megnyitnak. Szakemberek szerint a gyerekes családok gyakran keresenek elfoglaltságot a városban. Nekik ez 

nagyon jó lenne. Népszerű a gyógyturizmus is. 

Huszár Margit, vezető, OTP Trvel, utazási iroda:  

-Ez egyre népszerűbb az utazók körében, egyre többen keresik, egyre népszerűbb az országban. Tapasztaljuk, 

hogy az irodánkban is nagyon sok a jelentkező az ilyen jellegű programokra  

Vagyis a termálfürdő másfél milliárdos modernizálása biztosan megsokszorozza a mostani forgalmat. Idén 

össszesen csaknem 300 ezeren látogattak a Kaposvári Fürdőbe. 

A Desedára és környékéra 290 milliót költenének. Az ökoturisztikai fejlesztések keretében például 14 km bicikliút 

is épülne a tó körül.  

A Nostránál pedig egy egyedülálló ifjúsági és kulturális centrum létesül majd, ahol nemcsak szállással, de sok 

érdekességgel várják majd a vendégeket. A tervek szerint Csodák Palotája is lesz. Az 1,2 milliárdos beruházás az 

Európa Kulturális Fővárosa programhoz is kapcsolódik, így 2009-re biztosan elkészül majd, hogy a következő 

évben fogadhassa a vendégeket. 
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Az egy igen, nem igen 

Megszavazaták a startégiát, mégis újra tárgyalják 

Márkus Kata   2008. március. 26., 19:51  

A kaposvári közgyűlés szerdai, rendkívüli ülésén úgy érezhették magukat a képviselők, mint a 

mesében. Méghozzá a Mátyás és a bíró lánya címűben, amikor az okos lány vitt is ajándékot a 

királynak, meg nem is.  

A városatyák ugyanis ellenszavazat nélkül megszavaztak egy napirendi pontot, várhatóan két 

hét múlva mégis újra tárgyalják. A szokatlan döntést a Kaposvár Integrált Városfejlesztési 

Stratégiájáról (IVS) és a Kaposvár Városközpont Funkcióbővítő Városrehabilitációjának 

Akcióterületi Tervéről (ATT) szóló előterjesztés kapcsán hozták. Ezt a két dokumentumot el 

kellett készíttetnie ugyanis a városnak ahhoz, hogy a hozzájuthasson a Dél-Dunántúli 

Operatív Programban elkülönített városrehabilitációs támogatáshoz. 

 

 
A program keretében 2013-ig Kaposvár és Szekszárd belvárosi rehabilitációjára hat 
milliárd forint áll rendelkezésre – mondta a rendkívüli közgyűlésen Szita Károly 
polgármester –, ebből két milliárdot 2009-ig használhat föl a két város. Hogy a pénzhez 
hozzájuthassunk, meg kell alkotni a stratégiát, az akciótervet, melyet aztán a kormány 
hagy jóvá, majd indulhat a pályáztatás. Stratégiai célunk – tette hozzá a polgármester –, 
hogy a versenyképesség megőrzése érdekében a gazdaságfejlesztésre kell helyezni a 
hangsúlyt. S hogy a régión belül kijelölt pólus, Pécs mellett, egy igazi pólussá váljon 
Kaposvár. Az IVS hangsúlyos eleme egy információs és alapító központ létesítése a 
Kaposvári Egyetem bázisán. 

Tíz körzet, húsz cél 

Az IVS tíz részre osztotta a várost, melyekben a stratégiai célok megvalósulnak majd. 2009-ig 

húsz olyan tervezett fejlesztést nevesít a stratégia, melyekre nyerhető pályázati támogatás. 

Köztük például az Ady Endre utca északi és déli tömbjének az átépítése, a sétáló övezet 

bővítése az Ady és a Noszlopy utcában, a piac rekonstrukciója, a Csiky Gergely Színház 
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felújítása, a Nostra ifjúsági és szabadidőközponttá alakítása, valamint a Munkácsy gimnázium 

és a Petőfi utcai bölcsőde fejlesztése. 

Szita Károly tájékoztatója után aztán Kováts Imre (Somogyért) képviselő azt 
nehezményezte, hogy méltánytalan három perces hozzászólást biztosítani ilyen horderejű 
anyaghoz. Pintér Attila (MSZ) frakcióvezető pedig azt tette szóvá, hogy Kaposvár többre 
hivatott, minthogy csupán a kistérség turisztikai központja legyen, régiós vagy akár 
nemzetközi szinten is jelentősebb szerepet kellene kapnia a városnak. S bár a képviselők 
mindegyike hajlandóságot mutatott arra, hogy elfogadja az előterjesztést, a 
polgármester azt mondta: nem engedem, hogy ilyen könnyen „átmenjen” ez az 
előterjesztés. Számomra többet jelent ez a fejlesztési terv – mondta –, minthogy csupán 
azért szavazzuk meg, hogy be tudjuk adni a pályázatot. Ne múljon egy héten, hogy 
értékes javaslatok bekerülhetnek-e a tervbe!  
 
Így aztán Szita Károly javaslatára a városatyák ugyan szavaztak az előterjesztésről, de 
nem a végleges formájáról. Huszonkét igennel, nem nélkül, egy tartózkodás mellett el is 
fogadták a napirendi pontot, ám a polgármester hétfőig kérte a képviselőktől a fontosabb 
javaslatokat, majd április második hetében ismét tárgyalják az előterjesztést. 
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